
Generalforsamling den 16. marts 2023 kl. 19.30
i beboerhuset ved Svanevigcenteret 

1. Velkomst ved formand Claus Rasmussen.
Der var mødt 6 (10) andelshavere og 6 fra bestyrelsen, med kasserer Hanne Rasmussen.

2. Valg af dirigent:
Valg af 2 stemmetællere: Ulla Jørgensen og Mimi

3. Bestyrelsens beretning ved formanden:
Bandholm Vandværk har i 2022 købt 27.097 m3 vandaf Østofte-Nørreballe Vandværk. Det
er nok engang en nedgang på godt 2.500 m3 i forhold til året før.

Det vil dog siges at der er en vingehjulsmåler tilbage på Bandholm Station, der hvor
lokomotiverne får vand, der duede den elektroniske måler ikke, modstanden var ikke stor
nok.

Vi havde den 12. juli sidste år et større vandbrud på Koholtvej, hvor der fossede ca. 30 m3

ud i timen, så det var forholdsvis let at finde. Der var heller ikke så meget tryk på vandet, så
ham på Bandholm Badehotel var temmelig ophidset.

Der var sket det at ugerne inden dette vandbrud var der gravet op for at reparere
kloakken, der ligger under deres vandledning, så om de ikke har fået stampet jorden under
vandledningen, hvor de samlinger man brugte den gang ikke var særligt stærke nok.

*) Vi var i dialog med entreprenøren som afviste at det var hans fejl, men det var jo en
gammel ledning.

Vi har kun skiftet en enkelt stophane i 2022, men jeg kan sige at i år kommer vi til at skifte
en del på Plantagevej.

Sidst på året fik vi foretaget en vandprøve på ledningsnettet, den blev taget på Hospice og
den viste et kimtal på 1.000 CFO/ML. Der må kun være 200 CFU. Jeg var i dialog med
kommunen og embedslægen og vi fik ikke kogepåbud på vandet, hvis der hurtigt blev taget
en ny prøve. CFU står for Colony forming unit.

Der blev så taget en ny prøve på Hospice, som nu viste 3.000 CFU. Der blev også taget en
prøve på Lindstrømvej og den viste 3 CFU. Hospice har et blødgøringsanlæg og det var
derfra forureningen stammede.

Der blev også taget prøver om der er PFAS i vores vand. Det er der ikke indtil videre.

Så har i nok hørt ordet BNBO (Boringsnær beskyttelses område). Det går ud på at de
landmænd der har jord op til boringerne, ikke må sprøjte og gøde i nærheden af
boringerne. Derfor skal de have en større godtgørelse for det.



Det er sat lidt i bero indtil videre, Lolland Kommune er meget langt bagud med det. Men alt 
andet betyder det at vandprisen vil stige i de nærmeste år. 
 
BNBO betyder også at Reersnæs Vandværk nu er koblet på vores vandledning ved 
Uglevængevej. Der er i den forbindelse sat 2 helt nye kalkknusere op i vores målerhus. 
 
Beretningen blev godkendt. 

 
4. Regnskab for 2022 ved kasserer Hanne Rasmussen. 

 
Indtægter: 467.479,00 
Udgifter: 619.264,00 
Årets resultat: 151.785,00 
Beholdning: 639.759,00 
Gæld:  170.336,00 
 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Budget for 2023 blev forelagt. Budget for 2023 blev godkendt/ vedtaget. 
 

5. Indkomne forslag 
Forslag fra bestyrelsen som foreslår en stigning på fast afgift fra 700 kr til 800 kr fra den 1. 
januar 2024. 
 

6. Valg til bestyrelsen 
 
Claus Rasmussen 
Inge Rasmussen 
Frode Davidsen 
er genvalgt. 
 

7. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen 
 
Erik Hansen 
Michael Christensen 

8. Valg af revisor 
Ekstern revisor: Højvar & Skaaning 
 
Intern revisor: Vang Erik Pedersen, Niels A. Houman 
 

9. Eventuelt 
Ingen bemærkning 
 


